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Mokrý duben přislibuje 
dobrou sklizeň.
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Vážení spoluobčané, 
v minulém čísle jsem upozorňoval zájemce o kompostéry, aby se urychleně přihlásili na 

obecní úřad Ludgeřovice se svou žádostí o jejich zapůjčení. Musím konstatovat, že má výzva 
zjevně zabrala a nyní jsou již všechny kompostéry rozebrány. Další zájemci tedy již nemohou být 
uspokojeni. Snad je alespoň trochu potěším zprávou, že jsem dne 19. 3. 2015 podal novou žádost 
o dotaci do Operačního programu Životní prostředí, kde bychom rádi získali finance na dalších 
300 kusů kompostérů pro občany a také traktorový nosič kontejnerů spolu s 5 kusy kontejnerů, 
které by měly sloužit občanům na odkládání zeleně, větví a dalšího bioodpadu z našich zahrad. 

Slovo starosty
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Ze 3. zasedání  
zastupitelstva obce

Zasedání se konalo v sále Obecního domu 
11. března. Přítomno bylo 12 zastupitelů, je-
jich jednání sledovalo 10 občanů obce.

Na začátku zasedání poděkoval starosta 
obce dobrovolnému dárci krve panu Radko-
vi Artimovi, který byl oceněn Zlatým kří-
žem ČČK 2. třídy za 120 bezpříspěvkových 
odběrů a předal mu od obce Ludgeřovice 
finanční a věcný dar.

Z některých bodů programu zasedání:
–  Zastupitelstvo projednalo a schválilo několik záměrů spojených s vybudováním inženýr-

ských sítí v území připravované výstavby prvních 36 rodinných domků v lokalitě od ulice 
Vrablovecká k rybníkům tak, aby se první domky mohly začít stavět v příštím roce.

–  Zastupitelstvo projednalo a schválilo záměr usilovat o dotaci ze státních a evropských fon-
dů na nákup nového zásahového vozidla pro zásahovou jednotku ludgeřovických dobro-
volných hasičů, které nahradí stávající dosluhující, více než 30 let staré, vozidlo CAS Tatra.

–  Zastupitelstvo vyslechlo zprávu starosty o tom, že stavba splaškové kanalizace byla úspěš-
ně zkolaudována. Připravuje se slavnostní ukončení stavby s odhalením pamětní desky. 

Zastupitelstvo obce

V loňském roce proběhl v celé ČR první ročník akce „Ukliďme Česko“. Jejím smyslem 
bylo uklidit černé skládky a nepořádek. Letošní 2. ročník této akce je celostátně naplánován 
na sobotu 18. dubna 2015. Přiznám se, že jsem celkem s potěšením zjistil, že by se na území 
obce žádná černá skládka neměla vyskytovat, přesto Vás všechny prosím o spolupráci. Pokud 
zjistíte, že se přece jen v Ludgeřovicích nějaká vyskytuje, nahlaste mi ji buď e-mailem na 
starosta@ludgerovice.cz nebo na telefonní číslo 725 141 569. Jsme připraveni se do projektu 
aktivně zapojit ve spolupráci se ZŠ a MŠ Ludgeřovice, Technickými službami Ludgeřovice 
a jistě by se našli i dobrovolníci, kterým není lhostejné, jak naše obec vypadá. 

Dne 24. 3. 2015 jsme slavnostním odhalením pamětní desky symbolicky ukončili výstavbu 
splaškové kanalizace v naší obci. V současné době probíhají poslední úkony před jejím spuš-
těním do provozu, čekáme již jen na poslední povolení od Krajského úřadu Moravskoslez-
ského kraje. V následujících dnech obdrží každá domácnost speciální vydání Ludgeřovického 
zpravodaje zaměřené výhradně na provozní záležitosti, týkající se právě splaškové kanaliza-
ce. Prosím, abyste toto číslo nevyhazovali, neboť v něm budou skutečně důležité informa-
ce. Tyto informace budou pochopitelně veřejně dostupné také na webových stránkách obce 
www.ludgerovice.cz.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice
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Obec vydá pro občany zvláštní číslo Ludgeřovického zpravodaje, kde budou důležité in-
formace o připojování rodinných domků ke splaškové kanalizaci. První domy bude prav-
děpodobně možné připojit ve druhé polovině letošního dubna.

AV.

Výtah z Usnesení z 3. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 11. 3. 2015 v Obecním domě v Ludgeřovicích

ZO vzalo na vědomí •	 platnost zápisu ze zasedání ZO č. 2, konaného dne 17. 12. 2014.
ZO schválilo •	 zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce č. 21, 
20, 21 a 2.
ZO vzalo na vědomí•	  informaci ekonomky obce o rozpočtovém opatření č. 7/2014, které 
provedla v rozpočtu obce na rok 2014 ke dni 31. 12. 2014 na základě pověření, uděleného 
jí na 2. zasedání ZO Ludgeřovice dne 17. 12. 2014 usnesením č. 4b).
ZO rozhodlo•	  o zrušení svého usnesení č. 6.1 b) z 2. zasedání zastupitelstva obce, konaného 
dne 17. 12. 2014, týkajícího se zřízení břemene služebnosti na pozemku parc. č. 455 – za-
stavěná plocha a nádvoří v k.ú. Ludgeřovice.
ZO rozhodlo•	 , že součástí kupní smlouvy o prodeji části pozemku parc.č. 455 – zastavěná 
plocha a nádvoří v k.ú. Ludgeřovice, v geometrickém plánu č. 2816 – 169/2014 ze dne 
1. 8. 2014 označené jako pozemek parc.č. 455/2 – zahrada o výměře 123 m2, bude i bezú-
platné zřízení břemene služebnosti na prodávané části pozemku pro příjezd a přístup do 
dvorní části obecního bytového domu č. pop. 54 ve prospěch obce Ludgeřovice, pro potřeby 
jeho oprav a případných rekonstrukcí.
ZO rozhodlo•	  o uzavření kupní smlouvy, jejímž předmětem je odkoupení vodovodu DN 
100, délky 74,65 m v pozemku parc.č. 3601 v k.ú. Ludgeřovice za cenu 122.486,19 Kč 
včetně DPH mezi Obcí Ludgeřovice a vlastníky vodovodu.
ZO rozhodlo•	  o uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – zřízení 
služebnosti inženýrských sítí, spočívající v uložení podzemního vedení VN o délce 60 m 
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a NN o délce 15 m v pozemku parc.č. 3080/22 v k.ú. Ludgeřovice s vlastníky předmětného 
pozemku s tím, že jednorázová úplata za omezení využití pozemku parc.č. 3080/22 bude 
stanovena na základě odhadu soudního znalce v oboru ceny a odhady nemovitostí.
ZO rozhodlo •	 o podání žádosti o dotaci na pořízení nového hasičského automobilu v rámci 
programu reprodukce požární techniky pro jednotky požární ochrany, vyhlášené Minister-
stvem vnitra – generálním ředitelstvím Hasičského záchranného sboru ČR v souladu s čl. 
2 odst. 1 Zásad pro poskytování účelových dotací vybraným obcím.
ZO rozhodlo, •	 v případě získání dotace na pořízení nového hasičského automobilu v rámci 
programu reprodukce požární techniky pro jednotku požární ochrany v Ludgeřovicích, 
zahrnout do závazných ukazatelů rozpočtu obce pro rok 2016 částku 4 mil. Kč.
ZO vzalo na vědomí •	 zprávu starosty o průběhu jednání 3. zasedání ZO Ludgeřovice.

Seznam návrhů, které zastupitelstvo projednalo, ale hlasováním nebylo přijato žádné 
usnesení:

ZO schválilo •	 s účinností od 1. 12. 2014 pravidelné měsíční odměny neuvolněným členům 
zastupitelstva obce, kteří jsou členy komisí rady obce a zvláštních orgánů obce takto: 
Předseda komise rady obce – 750,– Kč, 
Člen komise rady obce – 500,– Kč, 
Předseda zvláštního orgánu obce – Povodňové a havarijní komise 0,– Kč,
Člen zvláštního orgánu obce – Povodňové a havarijní komise 0,– Kč, 
Předseda zvláštního orgánu obce – Komise k projednávání přestupků – 2.500,– Kč, 
Člen zvláštního orgánu obce - Komise k projednávání přestupků – 600,– Kč.

OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE
Beseda s paní Janou Schlossarkovou

27. února se v obecní knihovně uskutečnila další z řady besed pro žáky ZŠ Ludgeřovice. 
Tentokrát pozvání přijala hlučínská spisovatelka paní Jana Schlossarková, která je autorkou 
už 14 půvabných knížek o lidech na Hlučínsku. Své knihy píše většinou v hlučínském ná-

Kultura
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řečí. Žákům 8. tříd zábavným a zajímavým způsobem povídala o událostech a životě lidí na 
Hlučínsku ve 20. století. Všechny velmi zaujala. Byl to pro ně ten nejlepší způsob nenásilné-
ho doplňování znalostí o rodném kraji.

AV.
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ZáVĚR PLESOVÉ SEZÓny

Krajský ples tOP 09  
v Obecním domě

MS krajské organizace politic-
ké strany TOP 09 využila volný 
termín v ludgeřovickém Obecním 
domě a 20. února zde pořádala 
krajský ples. Mezi významnými 
účastníky byli (viz první foto zle-
va) Mgr. Herbert Pavera (s man-
želkou), starosta obce Bolatice 
a poslanec Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR, Bc. Tomáš Ve-
lička, předseda regionální orga-
nizace TOP 09 Nový Jičín, Mgr. 
Daniel Havlík, starosta obce 
Ludgeřovice a náměstek hejtma-
na MS kraje, Pavol Lukša, staros-
ta obce Čeladná a místopředseda 
TOP 09.

Připravena byla zajímavá tom-
bola. Nádherné laděné předtanče-
ní předvedl pár Eliška Otáhalová 
a Petr Kupčík z Klubu sportovní-
ho tance Hlučín. Hrála skupina 
FIVE STARS BAND. Byl to 
hezký bál.

Z hasičského plesu
Tento tradiční ples ludgeřo-

vických dobrovolných hasičů se 
letos konal v Obecním domě 21. 
února. Tradičně to byl velmi pří-
jemný sousedsky laděný bál, na 
kterém se všichni vzájemně dobře 
znají, výborně se baví a je krásně 
veselo. Hrála hudba SPEKT-
RA, nechyběla tombola, hojně 
byl využíván bohatý bufet a před 
půlnocí vystoupila břišní taneč-
nice. Celý večer se pilně tanco- 
valo.
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Tak jako v minulých letech byli i letos na plese vyhlášeni nejlepší fotbalisté TJ Ludgeřovice 
minulé sezóny a to:
– pan Marián Klos jako talent roku
– pan Roman Fejerčák jako nejlepší fotbalista TJ.

Ocenění předali předseda TJ pan Helmut Šafarčík a předseda fotbalového oddílu TJ pan 
Jiří Vjačka.

Kolem půlnoci také proběhla veselá soutěž přítomných dam v kopání míče do branky.
Byl to hezký, veselý a pohodový bál.

Josefovská zábava 
Zábavu pořádalo SRPDŠ při ludgeřovické základní škole v prostorách Obecního domu 

14. března. Sál byl návštěvníky zcela zaplněn. 
Hned u vchodu je vítaly dámy s malým ob-
čerstvením. Bufet fungoval v sále, ve vinárně 
i v „pekle“. V restauraci se podávala večeře. 
Připravena byla i zajímavá tombola. Dobře 
hrála skupina VIZE, o doprovodný program 
se s velkým úspěchem postaraly mažoretky ze 
skupiny SALOME. Pilně se tancovalo, byla 
pohoda a veselo. Byla to vskutku vydařená zá-
bava.

AV.

Z plesu fotbalistů
Tento poslední bál letošní sezóny se konal v prostorách Obecního domu 7. března. Zájem 

o ples byl velký, sál i vinárna byly zcela zaplněny. Ples pořádala TJ Ludgeřovice. Jsou to 
zkušení pořadatelé, zajistili si podporu dlouhé řady sponzorů, takže tombola byla opravdu 
bohatá. Hrála dobrá hudba „Standa Banda“.

V doprovodném programu s velkým úspěchem vystoupil fotbalový žonglér a mág, něko-
likanásobný světový rekordman, pan Jiří Kremser z Hlučína – Darkoviček. Žongloval všemi 
fotbalově dostupnými částmi těla se širokou škálou míčů, míčků až po milimetrové kuličky. 
Bylo to až neuvěřitelné.
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Kalendář akcí
08. 04. 2015 Beseda s Annou Malchárkovou (knihovna)
18. 04. 2015 Vítání dětí (obřadní síň obecního úřadu)
30. 04. 2015 Pálení čarodějnic (areál hřiště TJ Ludgeřovice)
02. 05. 2015 Stavění máje (Menšíkové louka)
16. 05. 2015 Den matek (sál Obecního domu) 
31. 05. 2015 Janáčkův máj (chrám sv. Mikuláše)
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Základní a mateřská škola
3D tISK

Dne 26. února 2015 se na naší škole v rám-
ci projektu Poznej tajemství vědy, uskutečnil 
workshop 3D TISK. Zúčastnili se ho žáci 6. 
A. Žákům bylo ukázáno, co vše lze pomocí 
3D tiskárny vytisknout. Tato akce se všem 
velmi líbila. Na závěr si žáci zasoutěžili a byli 
odměněni sladkostí.

Marie Plačková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

„Usměvavé lyžování“
V letošním školním roce se poprvé někteří žáci ZŠ a MŠ Ludgeřovice zúčastnili výjezdního 

odpoledního kurzu „Usměvavé lyžování“. Akce proběhla v týdnu od 23. až 27. února 2015.
Po vyučování a obědě ve školní jídelně, se žáci převlékli a nastoupili do autobusu, který je 

přepravil do Ski areálu Palkovice u Frýdku-Místku. Tam byli rozděleni podle svých schop-
ností do skupin.

Během pěti výcvikových dnů si děti pod vedením zkušených instruktorů osvojovaly zábav-
nou formou základní lyžařské dovednosti. V zázemí Ski areálu měli malí lyžaři po celou dobu 
k dispozici teplý čaj a prostor pro svačinku a odpočinek.

Přestože počasí příliš nepřálo – některé dny i pršelo – sněhu bylo dostatek. V závěru týdne 
si všichni zazávodili a byli odměněni diplomy a medailemi. Ukončení kurzu si nenechalo ujít 

velké množství rodičů, 
kteří tak mohli s dět-
mi sdílet jejich radost 
z úspěchu.

Přínosem celé akce 
bylo nejen získání větší 
samostatnosti a pozná-
ní dalších kamarádů, 
ale především osvojení 
si zkušeností, doved-
ností a jistoty na lyžích 
– na čerstvém vzdu-
chu, na sněhu a hlavně 
v pohybu! Škoda jen, 
že se takových akcí ne-
může zúčastnit více 
dětí.

Mgr. Alena Rajnochová
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Lyžařský výcvikový kurz je za námi
V prvním březnovém týdnu proběhl lyžařský výcvik žáků 7. tříd, který se konal tradičně na 

svazích areálu Rališka na Horní Bečvě. 

Po pondělním dešti nám počasí ukázalo tu nejkrásnější možnou tvář – přes den jasnou 
oblohu a večer sněžení, což nám vytvořilo skvělé podmínky pro to, abychom si hodiny strávené 
na svahu maximálně užili. První a druhé družstvo se zaměřilo na výuku carvingového stylu 
jízdy, třetí družstvo a snowboardisté pak měli za cíl naučit se sjet bezpečně menší svah na 
okraji sjezdovky. Poté, co ukázali, že toto zvládají, byli za odměnu vyvezeni na samotný vrchol 
sjezdovky, což bylo pro některé začínající lyžaře velkým zážitkem.

Co se týče volných chvilek, žáci si připravovali spoustu her, soutěží a scének, na které bu-
deme ještě dlouho vzpomínat. Věříme, že jsme žákům předali mnoho cenných lyžařských rad 
a že jsme lyžákem nastartovali jejich chuť učit se lyžování i do budoucna.

 
Mgr. Petr Stočes, Mgr. Zdeněk Nevřela, Mgr. Edita Przybylová a Mgr. Jana Grzychová

Carnival
1st International School of Ostrava nás 4. břez-

na pozvala na Swim Carnival, abychom poměřili síly 
s jejich borci! Žáci 3. až 5. třídy soutěžili v následují-
cích disciplínách: 50 m freestyle, 25 m freestyle, 25 m 
backstroke, 25 m breaststroke. Naše malá výprava byla 
velmi zdařilá – 4 x 3. místo a 1 x 2. místo. 

Všem žákům gratulujeme za reprezentaci naší školy.

Mgr. Martina Hřivňacká
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škola žije matematikou!

Začátek nového kalendářního roku byl u nás ve škole, kromě jiného, ve znamení matema-
tických soutěží. 7. ledna 2015 se několik žáků zúčastnilo okresního kola náročné Matematic-
ké olympiády. V konkurenci žáků z gymnázií i škol s matematickým zaměřením se Matyáš 
Horák z 5. A umístil se ztrátou pouhého bodu na 4. místě ze všech soutěžících. K tomuto 
velkému úspěchu mu gratulujeme.

Již pátý rok soutěží naši žáci v mezinárodní soutěži Taktik. Její výhodou je nejen řešení ne-
zvyklých matematických úloh a rozvoj logického myšlení, ale také spolupráce s rodiči. Soutěže 
se účastní žáci od 2. do 9. tříd a soutěží děti z Česka, Slovenska a připravená je spolupráce i s Pol-
skem. Ve velké konkurenci se pravidelně umisťujeme na předních místech, letos po odeslaných 
2 kolech jsme 51. z 308 škol. Čekají nás ještě 2 kola, tak budeme našim soutěžícím držet palce.

V rámci výuky finanční gramotnosti byli žáci 7. a 8. ročníků zasvěceni do tajů podnikání 
a financí. Jak založit vlastní firmu? Vypracovat byznys plán? Co je to management? Jakou 
zvolit reklamu? Jak uvést na trh vlastní produkt? Jak nejlépe prodat? S tím vším se chlapci 
a dívky mohli „poprat“ v rámci projektu Veletrh fiktivních firem. 12 firem pak spolu soupeřilo 
v 10 kategoriích, z nich některé jim pěkně zamotaly hlavu. Nebylo nejdůležitější jen prodat, 
ale také se porovnat mezi zaměstnanci, mít v pořádku inventuru, rozdělit si spravedlivě práci 
a dohlížet nad jejím plněním, zpracovat reklamu nebo najít šikovného počítačového experta. 
V pátek 20. 2. 2015 celý projekt skončil vyhlášením vítězů.

Na 1. místě se umístila firma HOW I MET YOUR PEN z 8. A, jejímiž zaměstnanci byli:
Veronika Urbanová, Hana Jurečková, Kristýna Kalvarová, Tomáš Obrlík a Valentýn Vlček.
Na 2. místě se umístila firma MAXPEN ze 7. B, jejímiž zaměstnanci byli:
 František Lipina, Sandra Lazarová, Ondřej Černík, Kristýna Šoltysová, Jakub Latka, 
Robert Bernat, Jakub Šlosárek, Nikol Sasková a Ondřej Machalla.
Na 3. místě se umístila firma GLOBAL TRUST, jejímiž zaměstnanci byli:
 Petr Krčmař, Daniel Retek, Petra Starobová, Marie Šímová, Jan Trombík, Daniel Jořének 
a Viktor Pavlas.
Výtěžek z prodeje pak posloužil nejen na odměny pro vítězné firmy, ale také na drobnost 

pro všechny zúčastněné. Nezapomnělo se ani na ohodnocení práce zaměstnanců v jednotli-
vých firmách.

Tato akce se žákům velice líbila a možná si někteří z nich v budoucnu, až budou třeba 
zakládat svou vlastní firmu, na tyto hodiny matematiky vzpomenou.

Zajímavou zkušeností byla pro žáky také možnost zúčastnit se Paměťové olympiády. Pa-
měť na cizí tváře a jména, tabulky s čísly, zapamatovat si text nebo předměty v místnosti to 
vše si mohli otestovat nejprve v Kimovce ve školním kole, v počítačových programech a ná-
sledně na 1. paměťové olympiádě ve Vsetíně v prostorách KOSTKA ŠKOLY. Tato akce byla 
pořádána ve spolupráci s Menzou ČR. Je velmi důležité příjemnou a hravou formou trénovat 
s dětmi paměťové techniky a postupy, efektivně je využívat ve škole i v běžném životě. Ze 
150 soutěžících se na 4. místě umístila Karolína Musialová z 8. B a 6. místo patřilo Anežce 
Morysové z 8. B.

Koncem února jsme se s žáky zapojili do soutěže s názvem Pangea, která byla opět plná 
logických úloh. Na výsledky čekáme v průběhu března.

Během března žáci 5. až 8. ročníků soutěží v tradiční Pythagoriádě, jejíž výsledky budeme 
znát koncem března.
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Přejeme všem žákům nejen hodně úspěchů v soutěžích, ale také schopnost uplatnit své 
zkušenosti a znalosti v běžném životě.

Mgr. Miroslava Poštulková, Mgr. Ondřejka Langrová, Ing. Marie Plačková

Vědecký den
Žáci 5. A přijali výzvu zúčastnit se vědeckého klání, nazvaného VĚDECKÝ DEN, který 

pořádala 11. března ZŠ Hornická v Hlučíně. Prošli si celkem pět stanovišť, na kterých si 
vyzkoušeli fyzikální měření, chemické pokusy, provětrali mozkové závity nad logickými 
úkoly z matematiky, vyzkoušeli si počítačový program s 3D tiskárnou a zblízka se podívali 
na mikroorganizmy pod mikroskopem. Při každé disciplíně sbírali cenné body, které byly 
nakonec sečteny. Naše Gabriela Bártová získala pro naši školu senzační druhé místo. Gra-
tulujeme.

Mgr. Jitka Šílová
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Sport v měsíci březnu
Žáci ZŠ Ludgeřovice se v březnu zúčastnili hned několika soutěží a nutno podotknout, že 

si vedli velmi dobře.
Basketbalový úspěch zaznamenali kluci 8. a 9. tříd, kteří dokázali zvítězit v okrskovém kole 

a postoupit tak do okresního finále. V tom se umístili na 5. místě, což je na okres krásný výsledek.
Žáci 7. tříd se do okresního finále v basketbale nakonec neprobojovali, neboť ve svém okrs-

kovém tažení skončili druzí, což na postup do finále nestačilo.
A nakonec úspěch našich florbalistů, kteří dokázali v turnaji ČEZ Street hockey dvakrát 

porazit ZŠ Šilheřovice a postoupit tak do dalšího kola.
Všem reprezentantům školy děkujeme. 

Za ZŠ a MŠ Ludgeřovice Mgr. Petr Stočes

Dne 21. a 22. 4. 2015 proběhne v rámci Dne Země
na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého papíru.
Budeme sbírat novinový papír, časopisy a letáky.
Upozorňujeme, že vše je nutné svázat!

Prosíme všechny občany, aby se i oni aktivně zúčastnili této akce. Svázaný starý papír se 
bude vybírat a vážit v prostorách dílen naší školy v úterý 21. 4. 2015 v době od 12.00 do 
16.00 hodin a ve středu 22. 4. 2015 v době od 7.00 do 8.00 hodin.

Těšíme se na Vaši spolupráci.      
ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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Zájmová sdružení
Včelař pan Helmut Schmied

Ludgeřovický občan a úspěšný chovatel včel pan Helmut Schmied je znám a uznáván mezi 
včelaři po celé republice jako propagátor moderních včelařských metod a účinného boje s ne-
mocemi včel, které ohrožují včelařství po celém světě. Jeho práci koncem minulého roku oce-
nilo předsednictvo Republikového výboru Českého svazu včelařů udělením čestného uznání 
za zásluhy o rozvoj včelařství v České republice. 

Z dopisu, který p. Schmied obdržel od předsedy Českého svazu včelařů JUDr. Karla Brü-
cklera a tajemníka pana Milana Petrů cituji:

„Vážený příteli, předsednictvo RV ČSV 
Vám vyslovuje poděkování za obětavou 
práci pro včelařskou organizaci, ve které 
svědomitě působíte krásných osm let.

Je o Vás známo, že jste vitální a spo-
lehlivý člen, pečlivý funkcionář. Jste ne-
jen pevným pilířem celé organizace, ale 
také zkušeným rádcem mladších včela-
řů. V současné době pracujete ve funkci 
osvětového referenta. Jako člen ZO ČSV 
Petřkovice vypomáháte všude tam, kde je 
nejvíce zapotřebí. Je za Vámi k vidění ob-
rovský kus činorodé a za všech okolností 
poctivé práce. Svými poznatky nemálo 
přispíváte k rozvoji včelařského oboru v České republice.

Dovolte nám, vážený příteli, abychom Vám poděkovali za energii a čas, které včelařskému 
oboru věnujete a do dalších let Vám srdečně popřáli pevné zdraví, hodně štěstí a spousty ži-
votní svěžesti.“ 

Gratulujeme! AV.

Klub důchodců v Ludgeřovicích
Jaká je naše činnost v prvním pololetí roku 2015?

V měsíci lednu jsme měli výroční členskou schůzi, která se konala v sále Obecního domu 
v Ludgeřovicích. Byla zhodnocena práce za uplynulý rok 2014 a nastíněn plán akcí na 1. polo-
letí tohoto roku. Obci Ludgeřovice chceme poděkovat za finanční příspěvek na naši činnost, 
protože mimo naše vlastní příspěvky členů, jiné příjmy na činnost nemáme.

O večírku našeho Klubu důchodců, který se uskutečnil 14. února 2015, jsme se dočetli 
v březnovém Ludgeřovickém zpravodaji. A opravdu se vydařil díky zúčastněným členům vý-
boru Klubu důchodců.

Velmi zdařilou sportovní akcí v měsíci březnu byl 2. ročník soutěže v bowlingu v Selském 
dvoře v Ludgeřovicích. Sportovního klání se zúčastnilo 64 členů, z toho 40 členů aktivně 
soutěžilo. Nejlepším hráčem se stal Jindřich Dinter. Všichni jsme se dobře bavili jak hrou, tak 
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povzbuzováním přítomných. Závěrem opět zaznělo, ať tuto sportovní akci zase zařadíme na 
podzim tohoto roku.

V měsíci dubnu připravujeme v sále OD Ludgeřovice Vítání jara, v měsíci květnu oslavíme 
také v sále OD Den matek. U obou akcí bude k poslechu i k tanci hrát hudba.

20. května 2015 pojedou zájemci v dopoledních hodinách autobusem do Planetária Ostra-
va, v měsíci červnu pořádáme zájezd do města Kroměříž, kde si chceme prohlédnout zámek 
a zahrady. Koncem měsíce června, a to v pátek 26. 6. 2015, se uskuteční tradiční opékání párků 
v areálu moštárny svazu místních zahrádkářů. Na toto opékání zveme i naše spoluobčany.

Co říci na závěr? Jsme rádi, že všechny společenské, sportovní a kulturní akce klubu jsou 
našimi členy navštěvovány a kladně hodnoceny. Proto si myslíme, že usilovná práce výboru se 
zajištěním a organizací našich akcí není zbytečná a naši senioři mohou v rámci svých možnos-
tí, zájmu a zdravotního stavu aktivně vyplnit svůj volný čas.

Mgr. Anežka Robenková, členka výboru

Přednáška v Klubu důchodců Vrablovec
4. března jsme uspořádali přednášku „Prevence kriminality“, kterou zorganizovala koordi-

nátorka komunitního plánování Ing. Tereza Kubinová z MěÚ Hlučín. Velitel Městské policie 
Hlučín Bc. Luděk Olšovský upozornil důchodce na nebezpečí vykrádání bytů, aut, otevřených 
kabelek, na zamykání bytů, na lstivé metody zlodějů atd. Po přednášce proběhla diskuze. Dů-
chodcům se zajímavá přednáška líbila.

Na závěr byly rozdány všem členům reflexní pásky. Těm, kteří používají francouzské hole 
i reflexní kroužky. Všichni členové starší 75 let, obdrželi malý alarm Bodyguard 3. Je to osobní 
ochránce a pomocník před útočníky a zloději.

Eva Vojevodová 
předsedkyně Klubu důchodců Vrablovec
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mezinárodní den žen 
v retro stylu

S notnou dávkou humoru 
a satiry proběhla v předvečer 
svátku žen ve Společenském 
domě na Vrablovci retro zábava 
na téma „Oslava MDŽ“. Akci 
připravili členové Sboru dob-
rovolných hasičů Vrablovec. 
Tanec, hudba, zpěv, vtipy, skvě-
lá nálada a atmosféra, k tomu 
chutné lahůdky – bylo to fajn 
a nashledanou v příštím roce.

Marie Blokešová,  
SDH Vrablovec

Rock and roll párty č. 4 
v Hostinci na Vrablovci

Akce ve spolupráci s ČČK Vrab-
lovec se konala 13. března. V sále 
hostince se vytvořila ta správná rock 
and rollová atmosféra, bylo veselo, 
tančilo se s velkým nasazením. Byla 
to vydařená párty, ke které přispěla 
především účinkující kapela NEO 
CHESS SUNNY Rock ’n‘ Roll 
Band.

AV.

V březnu hasiči otestovali výhody obou svých vozidel
JSDH Ludgeřovice disponuje v současné době dvěma automobily. Prvním vozem je cister-

na Tatra, druhým pak o hodně menší dodávka Ford. Měsíc březen opět prokázal užitečnost 
spojení našich dvou vozidel. Jejich parametry nám umožňují lépe a efektivněji čelit hasičským 
výzvám, které od vás, spoluobčanů, dostáváme. Příkladem jsou dva po sobě jdoucí zásahy, oba 
s nutným nasazením právě jednoho z našich specifických vozidel.

16. 3. 2015 6:46 – pomoc při snesení pacienta, Ludgeřovice
Budíček přes všední den opravdu potěší. V době, kdy většina členů jednotky vyráží do 

zaměstnání, přišla žádost záchranné služby o dopomoc při transportu pacienta do sanit-
ního vozu. Zásah byl velice komplikován točeným úzkým schodištěm a také zdravotním 
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stavem pacienta, který nedovoloval běžný způsob transportu. Hasiči nakonec společně 
se zdravotníky situaci zvládli. Ke zdárnému průběhu přispělo také naše vozidlo Ford, kte-
rým jsme na místo přijeli. Vzhledem k tomu, že se místo události nacházelo v úzké obecní 
uličce, byla by účast naší Tatry krajně nevhodná, ne-li nemožná. Své malé rozměry a výba-
vu zde ale skvěle uplatnil dodávkový Ford. Ulice má nájezd opravdu úzký, o čemž se pře-
svědčili hasiči HZS stanice Ostrava - Přívoz, kteří se nakonec s vypětím strojníkova umu 
do ulice rovněž vešli, ale až z druhé strany. Pro tento zásah byla opravdu jakákoliv cisterna 
nevhodná. 

18. 3. 2015 15:55 – požár pily, Hlučín
Druhý zásah o dva dny později byl již ve znamení naší cisterny. Ta nám to spočítala i s úro-

ky. Byli jsme vysláni do Hlučína. Hořel dřevozpracující závod, což jistě mnoho z vás zaregis-
trovalo z médií. Za poslední roky to byl jeden z nejtěžších ohňů. Zasahovalo okolo dvaceti 
jednotek ze širokého okolí. Naši hasiči se zpět vrátili po třinácti hodinách nasazení. Ve všední 
den je to téměř pohroma, protože nás nikdo na druhý den v práci jistě neomluví. Neomluví se 
ani naše soukromé záležitosti, které jsme měli v plánu.

Událost nás zasáhla připravené pro výjezd rovnou ze zbrojnice při balení hadic a materiálu 
z víkendového cvičení. Rozhlas oznámil výjezd a Tatra vyjela bez prodlení. Ford pak krátce po 
ní. Nejdříve všichni mysleli, že je to pouze z důvodu absence cisterny z Hlučína (je na repasi). 
Při příjezdu však bylo všem jasné, že tohle na rychlovku nevypadá.

Naši hasiči na místě zasahovali skoro po celou dobu jen v dýchací technice. Naše velkoka-
pacitní cisterna pokryla počáteční nedostatek vody na místě. Té bylo ostatně málo po celou 
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dobu zásahu, neboť se musela dovážet z hlučínského jezera. Čerpání na něm zajistil náš Ford, 
společně s jednotkami Děhylova a Dolního Benešova. Byl také využit náš osvětlovací stožár. 
Osádka cisterny a části Fordu mezitím krotila plameny hořící střední části celkového trojhalí 
objektu. Byl zřízen štáb velitele zásahu a zásah řídil krajský řídící důstojník. To vše svědčilo 
o závažnosti a rozsahu události. 

Ford se na základnu vracel okolo 22. hodiny, Tatra až ráno ve 4:30. Při akci se zranil je-
den ze zasahujících hasičů, nejednalo se o člena naší jednotky. Následný úklid trval další 
dva dny po zásahu. Praly a sušily se hadice, zásahové boty, komplety, přilby. Měnila se dý-
chací technika. Doplňovaly agregáty, baterie svítilen a radiostanic. Zásah opět prověřil nut-
nost vlastnit cisternu s přiměřeným, ale větším obsahem vody k hašení. Což Tatra splnila 
dokonale.

Děkuji všem klukům z jednotky za účast na zásahu i při samotném úklidu. A neděkuji 
jenom já. Pár dní po zásahu k nám dorazilo toto:

Starosta města Hlučína Pavel Paschek děkuje všem hasičům za rozsáhlý zásah při hašení požáru 
dřevozpracujícího podniku v Hlučíně, dne 18. 3. 2015. Hasiči opět předvedli úctyhodné nasazení 
a prokázali obětavost a vysokou odbornou a profesionální úroveň. Předejte prosím poděkování pana 
starosty všem zúčastněným i „týlovému zabezpečení“.

Pozadu nezůstal ani starosta naší obce prostřednictvím našich komentovaných stránek:
Všem našim hasičům děkuji. Byl jsem přímo na místě a mohu potvrdit, že to byla skutečně docela 

divočina. Takže ještě jednou, chlapi díky, smekám klobouk, dobrá práce...

Ing. David Lange, dobrovolná jednotka hasičů obce



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 4 / 2015

20

Zajímavosti
Kronika roku 1950

Šikmým písmem je v dalším přepis doslovného textu zápisu v kronice obce Ludgeřovice 
za rok 1950 napsaný kronikářem Bohumírem Čumpelíkem. Kronikářův text jsem doplnil 
stručným komentářem, případně dochovanými dobovými fotografiemi. 

Rok 1950 je druhým rokem první čsl. pětiletky. Hned na počátku roku jsou všude v závodech slav-
nostní nástupy do práce. Pracujícím, kteří přicházejí na ranní směnu, vyhrává hudba, závody jsou 
slavnostně vyzdobeny. Vyhlašují se socialistické závazky. V tomto roce dosahují pracující dalších vý-
znamných úspěchů, takže je čím dál více zboží na volném trhu. Všichni mají práci a výdělky velmi pěkné.

Od 1. do 8. března probíhá v obci velmi významná akce. Provádí se po delší době sčítání lidu. 
Poslední bylo v roce 1930. Je to velká akce a podílí se na ní mnoho dobrovolných pracovníků. Celá 
obec je rozdělena na mnoho menších úseků. Každý úsek má jeden sčítací komisař. Sčítá se obyvatelstvo 
a obytné a hospodářské budovy. Vyplňují se velké sčítací archy pro jednotlivá popisná čísla. Důležitým 
údajem je přiznání občana k určité národnosti. Při tomto sčítání je stanoveno, že nelze se přihlašovati 
k národnosti moravské, která prakticky neexistuje, i když se zdejší občané k ní vždy hlásili. Možno se 
hlásiti jako Čech nebo Němec, ale ne „Moravec“. Mnohým to nebylo po chuti, neboť podle starých zvyků 
byli Hlučínští vždy národnosti moravské. Bylo mnohdy hodně dohadování mezi sčítacím komisařem 
a občanem, ale na konec přece jen uznali za správné, přihlásil-li se k národnosti české. Poměrně nepa-
trná část byla těch občanů, kteří se hrdě hlásili k národnosti německé. Někteří tak učinili z trucu, ne-
boť vinou nesprávného úřadování nadřízených úřadů nebylo jim doposud přiznáno státní občanství.

Vcelku proběhlo sčítání velmi hladce a nebylo při něm takových výstřelků, jak se podle doslechu 
stalo při posledním sčítání v roce 1930.
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Doplňkem k tomuto sčítání bylo v květnu provedeno sčítání hospodářských závodů, polí, zvířec-
tva a stromů. Údajů konečných kronikáři známo nebylo, takže je zde uvésti nemůže.

Druhou významnou politickou akcí byla podpisová akce pod Stockholmskou výzvu o zákazu po-
užití atomové pumy. Akci předcházely rozhlasové relace, veřejná schůze a návštěvy agitačních dvojic 
všech složek národní fronty. Podpisová akce se setkala s plným pochopením občanstva, takže až na 
ojedinělý případ všichni občané od 15 let podepsali.

Počínaje tímto rokem – vydává vláda republiky zákon o civilním sňatku. Podle tohoto zákona 
je úředně platným jen sňatek uzavřený na místním národním výboře. První manželé podle tohoto 
zákona byli na MNV sezdáni dne 6. ledna a obdrželi od MNV jako dárek kuchyňské hodiny. Tra-
diční zvyky zdejší však drží se mezi obyvatelstvem stále. Kromě sňatku občanského mají ještě sňatek 
církevní v kostele. Určitou dobu potrvá, než tento vžitý zvyk u občanů vymizí.

Sňatků je v obci stále mnoho. Všichni mají zaměstnání, takže zakládání rodin má příznivé pod-
mínky. Starost o výživu rodiny odpadá. Horší však to je s otázkou bytovou. Manželství přibývá, ale 
bytů nikoliv. Uchazečů o byty neustále přibývá a jejich žádosti nemohou být vyřízeny. Rada MNV 
se proto usnáší, aby bylo vyhlášeno, že každý, kdo se nově do obce přihlásí, podepsal prohlášení, že 
nebude žádat o přidělení bytu. Bytová otázka je proto tak tíživá, že vzrostl nárok na bydlení. Žádná 
rodina se nespokojí jen s jednou místností, žádají celé bytové příslušenství.

Události světového měřítka nacházejí v obci odezvu právě tak, jako události domácí. Tak 8. dub-
na scházejí se občané v sále hostince U Volných, aby zde oslavili 5. výročí osvobození naší vlasti 
Rudou armádou.

Oslavy 1. máje jako obvykle odbývají se v okresním městě v Hlučíně. Zdejší občané mají sraz u pošty 
a odtud společně s hudbou jdou průvodem do Hlučína. Účast na průvodu je poměrně malá, poněvadž ti, 
kteří pracují na závodech, jdou do závodů, aby tam manifestačně oslavili první máj – svátek pracujících.

V letošním roce vyhlašuje pres. Gottwald „Lánskou akci“ – tj. získávání nových učňů do hornic-
tví. Z Ludgeřovic pro tuto akci získán jeden žák z národní školy na Vrablovci – Arnošt Ziepser.

Velkým shonem žila obec v den oslav horníků, dne 20. září. Hornická osada Finské domky byla 
slavnostně vyzdobena slavobránami. Po ulicích jezdí ozdobená auta, všemi možnými dopravními 
prostředky jsou občané dopravováni do Karviné na oslavu „Dne horníků“. Vidět směrem k Ostravě 
jezdit alegorické vozy.

Také měsíc Československo – sovětského přátelství byl v obci důstojně oslaven. 27. října projíždí 
obcí dílčí štafeta přátelství, která vyjela z Antošovic a cílem jejím je Hlučín. Po ní občané Ludgeřovic 
poslali zdravici bratrskému sovětskému lidu. Vlastní oslava Velké říjnové revoluce byla uspořádána 
v sále u Volných dne 7. listopadu.

V Ludgeřovicích je dosud mnoho soukromých podniků a živností. V zájmu socializace podniká-
ní jsou všichni živnostníci vyzváni, aby své podniky převedli na hospodaření komunální. Mají se 
sami rozhodnout, zda tak učiní, či nikoliv. V brzké době pak vznikají první komunální podniky. 
Do komunálního hospodaření jsou převedeny stolařské závody p. Tomečka a p. Fajgla, obuvnická 
správkárna pí. Hiltavské. Hostinskému Volnému zakázáno prodávati v hostinci pro nedodržování 
základních hygienických zvyklostí. Uvažováno o tom, aby sál tamního hostince byl uvolněn pro jed-
notu Sokol. O převzetí tohoto hostince se též zajímá družstvo „Vzlet“. Socializace obchodu pokračuje 
pomalu, neboť je nutno majitele přesvědčovat o správnosti tohoto kroku. Nicméně budoucnost ukáže, 
že spěch by nepřinesl zvláštního užitku.

Místním zootechnikem byl pro obvod zdejší obce jmenován p. Ant. Štěpán.
I v tomto roce zůstává lístkový systém. Jsou vydávány lístky na základní potraviny a šatenky na 

oděv a prádlo. Přidělování těchto řídí zásobovací odbor místního národního výboru.
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V měsíci lednu utvořena redakční rada místního rozhlasu. Předsedou zvolen Josef Vlk, členy Josef 
Pavlíček za MRO, J. Dihel za ROH, Valtr Slavík za ČSM, Josef Kocur za JSČZ, Emil Lasák za 
KSČ, A. Šafarčík za Sokol. Redakční rada byla zodpovědná za relace místního rozhlasu. Hlasatelkou 
ustanovena Lud. Retková.

Občané bydlící u jámy Masaryk II. (tzv. Nordpól) žádají o přivtělení k obci Petřkovice. MNV 
Petřkovice souhlasí, aby žadatelé z tamních šesti domků přivtěleni byli k Petřkovicím. Plénum 
MNV dne 6. 2. tento požadavek schválilo. Jmenována komise, která měla za úkol vytýčit hrani-
ce mezi oběma obcemi po převedení Nordpólu. Celá záležitost pak předána nadřízeným orgánům.

Ve složení národního výboru nastávají určité změny. Někteří funkcionáři své povinnosti řádně 
neplní, jiní zase sami se práce zbavují. Vypadá tedy složení MNV v tomto roce takto. Předsedou zů-
stává František Tománek. Dalšími členy MNV a vedoucími komisí jsou Frant. Hořenek – předseda 
plánovací komise, Ot. Poláčková – předseda vyživovací komise, Hudeček Emil – bezpečnostní refe-
rent a předseda komise, Dihel Jan – technický referent, Vlk Josef – školský referent, Dřevjaný Ervín – 
bytový referent, Jurček Erich – zemědělský referent, Dvořáček František – f inanční referent, Poruba 
Alfréd – zdravotní referent. I toto složení nebylo však definitivní. Během roku doznaly funkce refe-
rentů četných změn. Tak zeměd. referentem byl později Emil Lasák, technickým referentem Josef Janoš. 
Nejvíce proměn zaznamenala komise bytová, která měla hodně nepříjemné práce se zajištěním bytů.

Koncem kalendářního roku podle celostátních instrukcí ustanovováni ve všech obcích političtí 
tajemníci. Jejich úkolem je vedení, řízení a usměrňování politického života v obci. Dne 20. října 
usnáší se rada místního národního výboru, aby místním politickým tajemníkem v Ludgeřovicích byl 
ustanoven Bedřich Vlček z Bolatic. Jmenovaný se v příštích dnech ujal své funkce.

Rada MNV má ještě stále plno práce s řešením četných případů konfiskátů. V četných případech 
jsou podávána odvolání s žádostí o zrušení. Je stále ještě mnoho občanů, kteří nemají vyřešeno státní 
občanství. I tato záležitost se zodpovědně řeší a ve většině případů je kladně vyřízena.

Ve snaze zachránit našemu znárodněnému průmyslu co nejvíce surovin, zřízena v budově hos-
tince u Gurky sběrna surovin. Občané zde odevzdávají odpadové suroviny, které se potom hromadně 
odvážejí do Ostravy. Sběrovým referentem ustanoven Petr Grucman.

Do 31. 12. 1949 jsou zapisovány sňatky, narození a úmrtí z celé farnosti Ludgeřovice, Koblov, 
Markvartovice a Petřkovice. Od 1. 1. 1950 stal se matriční úřad součástí MNV v Ludgeřovicích. 
Byl zřízen obvod pro Ludgeřovice a Markvartovice. Sňatky z Ludgeřovic a Markvartovic se uza-
vírají na MNV Ludgeřovice a zde také zapisovány, kdežto sňatky z Koblova a Petřkovic se zde 
neuzavírají a proto také nezapisují.

Do služeb MNV přijati: Bernard Poruba jako matrikář, Erich Bartusek jako obecní sluha, Albí-
na Šoferová jako uklízečka, Josef Novák jako pokladník.

Během tohoto roku matriční úřad provedl tyto záznamy: Počet narozených dětí 114, počet úmrtí 
44. Během roku uzavřeno 96 manželství. Příčiny úmrtí byly nemoci Carcinoma, Adynamia cordis, 
Debilitas vitae, Marasmus, Myocarditis chron.

Obecní hospodaření v roce 1950 je vyrovnané. Celkové příjmy činí 832.732,80 Kčs. Celkové 
vydání 852.796,20 Kčs. Jeví se schodek 20.063,40 Kč. Výnos dávky ze psů 16.100 Kčs. Výnos dávky 
z nápojů 598.496 Kčs.

Akce 5M: Na tuto akci dává stát prostředky. Obdrží je však ta obec, která veškeré práce v této akci 
provádění udělá brigádnicky. Obnos je jenom na zakoupení materiálu a slouží ke zvelebení obce. Na 
tuto akci bylo v tomto roce pamatováno částkou Kčs 286.035. 

V závěru této kapitoly se musím zmínit o tom, že během roku bylo v obci postaveno 10 nových 
rodinných domků, stav počtu domů činí 701.
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Hned na začátku roku pokračuje i v zimních měsících dostavba f inských dvojdomků pro horníky 
na staré cestě. Práce velmi rychle pokračuje a během měsíce března a dubna je jich dokončeno 24. Nové 
domky dostaly hned své osídlence. Jsou to dřevěné skládací domky, uvnitř zaomítané a vykládané 
lisovanými deskami. V polovině domku bydlí jedna rodina. Jsou tam malá kuchyňka a dva pokoje, 
záchod a spižírna. Během roku se pak dodělávají cesty kolem domků, ale dodělány nebyly. Všechny 
domky mají vodovod a v sídlišti provedena řádná kanalizace.

V měsíci červenci a srpnu provedena nákladem 160.000 Kčs adaptace školy na Vrablovci. Střecha 
budovy byla shozena a dána znovu. Velkou pomocí při opravě byli občané z Vrablovce, kteří zdarma 
odpracovali 800 brigádnických hodin.

Také budova střední školy je nevyhovující. Je stará, nezpůsobilá a učeben má málo. Ředitelství 
školy se podařilo nákladem 130.000 Kčs postaviti provizorní dřevěný barák, kde jsou umístěny dvě 
učebny. Také zde byli občané z Ludgeřovic nápomocni. S tímto stavem však obec spokojena není 
a vynáší požadavek, aby byla postavena nová střední škola. S vyplněním tohoto požadavku byla 
však odkázána na dobu pozdější.

Další významnou investicí v tomto roce bylo otevření kina v Ludgeřovicích. Zásluhou místních 
občanů byl adoptován značným nákladem sál hostince u Gurky a přizpůsoben k promítání kina. 
V hostinské místnosti postavena kabina na promítání. Vedoucím kina jmenován p. Šustr, promítačem 
A. Poruba. Zatím se promítá jen úzký f ilm a jistě bude v dohledné době kino s normálními projektory.

Slušnou částkou byla dotována obřadní síň na místním národním výboru. Zakoupen nábytek, 
koberce, záclony a jiné vybavení.

13. dubna započato s úpravou staré cesty na Vrablovec. Již dlouho občané z Vrablovce volají po 
této úpravě a konečně jejich přání plněno. Doposud je cesta ve velmi mizerném stavu. V jarních 
měsících nesjízdná. Po celé délce cesty bezedné bláto. Lékaři nechtějí na Vrablovec jezdit. V tuto dobu 
nelze do osady dopravovat potraviny. Z akce 5M uvolněna částka Kčs 250.000. Občané z Vrablovce 
se pustili s chutí do práce. Začalo se kopat od domu pí. Restlové a pak se pokračovalo směrem k Vrab-
lovci. Po celé dny jezdí nákladní auta s kameny. Občané kámen štípají, druzí štětují cestu. Práce jde 
hezky kupředu. Pak se vozí drobný štěrk a písek. Do podzimu bylo takto upraveno přes 800 metrů 
cesty a odpracováno brigádami na 3 000 hodin. Pak byla práce zastavena, neboť se musí počkat na 
příští rok, až budou další peníze na materiál. Zatím je cesta hotová až po „Šlagůvku“.

Během roku také pokračuje úprava kanalizace podél hlavní cesty. Práce však nepokračují tak 
rychle, neboť není vždy dostatek pracovníků.

Ke konci roku nastává mohutný zvrat v dopravních možnostech pro zdejší občany. Dne 5. lis-
topadu odevzdána veřejnosti k užívání elektrická dráha z Petřkovic do Ostravy. 24. prosince pak 
elektrika z Ostravy do Hlučína. Doposud se jezdilo do Ostravy a do Hlučína jen autobusem. Nyní 
je možnost dostat se do těchto měst tramvají. V Ludgeřovicích jsou tři zastávky. Jedna na nádraží, 
druhá u pískovny, třetí u mostu před f inskými domky. Tramvaj jezdí oběma směry každých 24 mi-
nut. Doprava není drahá. Do Ostravy jedna jízdenka stojí 5 Kčs, do Hlučína 3 Kčs. 

Kronikář nezapsal, že až do dne zahájení tramvajové dopravy z Hlučína do Ostravy jezdil 
z Hlučína do Petřkovic vlak (po válce konečná stanice u kolonie Mexiko), tramvaje pak jezdily 
po stejných kolejích.

Pro hospodařící rolníky bylo letos velmi příznivé počasí. Žně byly velmi včasné. Začaly v červenci 
a do konce měsíce byly skončeny. Ani letošní žně nebyly provedeny společně. Každý zemědělec praco-
val na svém. Byly však splněny včas a také podmítka byla včas provedena. Hned od mlátiček uspo-
řádán hromadný svoz obilí na dodávku. V sálu u Volných je obilí shromažďováno a odsud odváženo 
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po prosušení do Hlučína. Přesto, že úroda byla příznivá, bylo ještě dost takových zemědělců, kteří své 
kontingenty neodvedli. V tomto směru naše obec pokulhává. Zemědělci neplní dodávky jak obilovin, 
tak také jiných hospodářských plodin, masa, vajec, mléka apod. Je to zaviněno nedodržováním plá-
novaného stavu dobytka, nedodržováním osevních ploch a ještě jinými příčinami.

Podzimní počasí zavinilo, že sklizeň řepy byla provedena opožděně. Stalo se, že 2. listopadu po-
volány urychleně dobrovolné brigády na sklizeň cukrovky, která ležela pod značnou vrstvou sněhu.

V polovině roku dostává se v obci slyšení otázce založení jednotného zemědělského družstva. Obec 
má možnost přidělit k obhospodaření určitou půdu tzv. „juterka“, jejichž kupy byly uznány neplatný-
mi. Původní majitelé vyzváni, aby s tímto polem, které jim bude vráceno do vlastnictví, vstoupili do 
JZD. Reakce na tuto výzvu byla slabá. Žádný z majitelů do družstva vstoupiti nechtěl. Zemědělci 
též se stavějí záporně k založení družstva a společného hospodaření se obávají. O vstupu do JZD je 
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nelze přesvědčit. Poněvadž půdní základna je a hospodáře není, dochází po četných nesnázích dne 
29. srpna k vytvoření přípravného výboru Jednotného zemědělského družstva. Předsedou tohoto 
výboru je Vilém Grümantel a dalším dobrým propagátorem je předs. org. KSČ Josef Veselovský. Do 
konce roku náborem získáno celkem 16 členů – družstevníků. Vedoucí funkcionáři družstva šli do no-
vých úkolů s velkým elánem, aniž si uvědomili těžkosti, které je čekají. Nebylo strojů, nebylo potahů, 
prostě začali si s holýma rukama na 30 ha půdy.

Na podzim provedena orba podle II. typu, to znamená, že byly rozorány meze a malá políčka 
scelena ve větší lány. Byl to začátek společného obdělávání půdy. Avšak hned v začátcích se ukázalo, 
že není jen tak snadno společně hospodařit. These, že „všechno udělají stroje“ brzy pominula a bylo 
nutné přiložit ruce k dílu při podzimním setí. Starostí přibývalo, práce také. Nastal shon po pracov-
nících, kteří by podzimní práce dokončili. Nakonec se i to podařilo a družstvo s napětím očekávalo 
příštího jara. Leč radostně konstatováno, že družstvo již u nás máme. Konečně žádná novota se 
neobejde bez počátečních potíží. Uvidíme, jak si družstevníci povedou v dalším roce.

Školní rok 1950/51 byl slavnostně zahájen společným nástupem všech škol. Dětí bylo na 700, 
sešly se 1. září na hřišti u dvora, kde za účasti zástupců složek národní fronty přednesl projev před-
seda nár. výboru. Do národní školy u pošty chodí 194 žáků, do národní školy u kostela 180 žáků, 
do střední školy 254 žáků, na Vrablovci 31 žáků. Ve škole u pošty vyučují J. Janík, J. Janíková, O. 
Stavařová, Anna Valentová, Pavla Viplerová. Na střední škole J. Pavlíček, M. Gvoždíková, Bož. 
Havlová, J. Hýža, L. Košutek, B. Koláčková, J. Smetana, S. Palkovská, J. Maráček, J. Brantner, K. 
Kolísková, E. Švehelková. Na Vrablovci B. Čumpelík.

Žactvo pomáhá našemu průmyslu. Odvedli během roku přes 6 000 kg odpadových surovin a od-
pracovali 8 500 brigádnických hodin. Učitelé pak odpracovali 1 500 brigád. hodin. Na věcné výdaje 
školy věnuje stát statisícové částky. V tomto roce na 300.000 Kčs.

V jarních měsících odjíždí delegace žáků národní školy z Vrablovce (Klaus Táč a Herta Tománko-
vá) na sjezd do Karlových Varů. Na tomto sjezdu jim byla předána standarta ministerstvem školství 
za čelná umístění v celostátní soutěži „Radostná práce“.

V několika zasedáních zabývá se rada MNV stavbou pomníku míru v obci. Po několikeré změně 
návrhu tento na KNV neprošel.

Tak jako v minulých letech také letos provedeny zdravotní prohlídky žactva. U dětí, u nichž byly 
zjištěny zdravotní závady, provedeno odborné vyšetření a další léčení. Vidět, jakou péči věnuje stát 
zdraví našich dětí. Kurzu lidového zdravotníka se zúčastnil a zkoušky prodělal Leňko Alex.

28. května pod záštitou MNV pořádá Sokol letní slavnost s turnajem kopané. 26. 6. pořádá has. 
sbor Vrablovec také letní slavnost. Za velké účasti občanů provedeno požární cvičení, prostná se 
žebříky a požární cvičení žáků národní školy.

Vrablovecký sbor hasičů převzal nad tamní mateřskou školou patronát a zakoupil pro ně z vlast-
ních prostředků nábytek, stoly a židle. Ze svých prostředků také zakoupil inventář pro kulturní dům 
na Vrablovci.

V tomto roce provedena oprava dřevěného a plechového kříže u „Boží muky“ v Ludgeřovicích, po-
stavený v polích k Šilheřovicím, a nesoucí letopočet 1866. Toho roku byli zdejší lidé naplněni hrůzou 
z války, neb na Hlučínsku stála připravena hlavní armáda pruská, za Odrou a Opavicí rakouská, 
ale válka se odehrála v Čechách a za celé dva měsíce velikého napětí nepadl zde ani výstřel, aniž kdo 
by byl jen zraněn. Jen cholera sklátila řadu obyvatel. Na památku toho byl kříž postaven.

Jaro a léto roku 1950 bylo velmi příznivé, přesto, že velmi málo pršelo. Také úroda byla dobrá. 
Jen ovoce bylo málo. V podzimních měsících vysázeno kolem obecních cest mnoho ovocných stromků. 
První sníh v tomto roce napadl již 27. října, ale dlouho se neudržel.
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6. července stalo se na silnici do Ludgeřovic, nedaleko cihelny, autobusové neštěstí. Řízení au-
tobusu vypovědělo službu a tento sjel do hlubokého příkopu. Bylo mnoho raněných a občan Pavelek 
z Ludgeřovic zranění podlehl.

V tomto roce vznikly v obci dva požáry. V červenci vypukl na severovýchodní straně Ludgeřovic 
požár stohu slámy. Neznámý pachatel, snad opilec, stoh zapálil a zmizel. 7. srpna založen ve stodole 
pana Mušálka druhý požár, při němž lehla popelem i s celým obsahem obilí a krmiva. Pachatel rov-
něž není znám. Po celou dobu žní konají občané noční požární hlídky, které mají ochraňovat před 
požáry majetek spoluobčanů.

Na vánoční svátky postaven na prostranství před hostincem u kostela velký vánoční strom. Má 
nám připomínat touhu všech občanů po míru.

Celostátně pořádána akce vojenské vánoce. Tato akce má za úkol zpříjemnit vojákům, kteří přes 
vánoce zůstávají v kasárnách, prožití těchto svátků. Do akce se zapojují školy. Žáci posílají vojákům 
různé dárky, knihy a dopisy. Také MNV věnoval na zakoupení dárků pro vojáky 1.000 Kčs.

Koncem roku čítá obec 4125 obyvatel.
A tak uplynul další rok zajímavého života naší obce. Učiněn další krok na cestě k socialismu, na 

cestě k lepšímu zítřku.
Bohumír Čumpelík, kronikář

V roce 1950 už naplno postihly komunistické pořádky, způsoby řízení a fráze i obecní 
kroniku. Také to byl rok počátku dlouhodobých neúspěšných pokusů o vybudování stabilního 
a úspěšného JZD v naší obci. Nikdy se to nepodařilo i přes trvalý a často nevybíravý nátlak. Je 
až úsměvné, jak se komunističtí funkcionáři snažili mluvit zemědělcům do toho, jak hospoda-
řit, kdy a jak mají orat, sít, sklízet a jak přitom byli neúspěšní.

AV.

Vítání občánků
Vážení rodiče,

v sobotu 18. dubna 2015 se uskuteční ví-
tání dětí. 

Přihlásit se můžete, pokud se Vaše dítě 
narodilo během posledního roku a od 
narození má stále trvalý pobyt v Ludge-
řovicích. Stačí, když se jeden z rodičů 
dostaví se svým občanským průkazem 
a rodným listem dítěte na Obecní úřad 
v Ludgeřovicích do kanceláře č. 10 
v 1. poschodí. 

Uzávěrka přihlášek na jarní vítání je v pátek 10. dubna 2015. 

Informace a oznámení
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Jubilanti – březen 2015
Anežka Klieštiková  91 let
Beata Calábková 85 let
Pavel Sladký 80 let
Erich Havlík 80 let 
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů 
Sobota 25. 04. 2015
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice 8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky) 12:00 hod. – 15:00 hod.

Výzva občanům
Vážení spoluobčané, v poslední době se poměrně často setkávám s informacemi od sta-

rostů jednotlivých obcí o výskytu a pohybu cizích „podezřelých“ osob a vozidel ve Vaší obci. 
Tyto informace jsou zpravidla velmi obecné, ale co je nejdůležitější, přicházejí pozdě. Jsem 
přesvědčen o tom, že mnohé z nich by mohly Policii ČR být prospěšné při předcházení nebo 
objasňování trestné činnosti a o to víc mně mrzí to, že se k nám nedostaly včas. Dovolte mi 
připomenout, že linka 158 je bezplatná a v případě Vašeho podezření můžete tyto skutečnosti 
na této lince oznámit. Vůbec by však nebylo na škodu zavolat přímo na obvodní oddělení 
PČR Hlučín na tel. číslo 595 041 210, kde je nepřetržitý výkon služby a sdělit policistovi svá 
podezření, případně jiné informace. Zkušený policista tyto informace vyhodnotí a v případě 
potřeby provede nezbytná opatření. Uvědomte si prosím, že chránit veřejný pořádek a majetek 
a zejména předcházet trestné činnosti bez spoluúčasti Vás všech bude Policie ČR zvládat jen 
velmi těžko. Děkuji za pochopení.

npor. Ing. Jiří Marzoll,  vedoucí OO PČR Hlučín

Upozornění řidičům
Pracovníci odboru dopravy a silničního hospodářství vyzývají všechny řidiče, aby si ve 

vlastním zájmu zkontrolovali platnost svého řidičského průkazu. V poslední době se množí 
případy, kdy řidiči žádají o vydání řidičského průkazu z důvodu neplatnosti stávajícího dokla-
du o řidičském oprávnění. Upozorňujeme, že platnost řidičského průkazu je maximálně 10 let. 
O výměnu řidičského průkazu je možno požádat na příslušné obci s rozšířenou působností 
podle místa trvalého pobytu. K žádosti, která se vypisuje na přepážce registru řidičů, se doklá-
dá platný doklad totožnosti žadatele, jedna fotografie rozměrů 35x45 mm, stávající řidičský 
průkaz. Na Odboru dopravy a silničního hospodářství MěÚ Hlučín lze podat žádost v  úřed-
ních hodinách: pondělí a středa od 8.00 – 17.00 hodin, úterý a čtvrtek od 8.00 – 14.00 hodin, 
v pátek prostřednictvím rezervačního systému v době od 8.00 – 10.00 hodin.

Bude-li zjištěno příslušníkem Policie ČR při silniční kontrole, že řidič nemá plat-
ný řidičský průkaz, lze uložit řidiči blokovou pokutu do 2 000 Kč, ve správním řízení pak 
1 500 – 2 500 Kč.

Odbor dopravy a silničního hospodářství MěÚHlučín
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Sport
XXXIII.GRAND PRIX KOŠICE 2015 ve vzpírání   
Memoriál Karola Gumána

7. března proběhl v Košicích turnaj ve vzpírání mládeže XXXIII.GRAND PRIX KOŠICE 
2015 Memoriál Karola Gumána. V kategorii U-15 Českou republiku reprezentoval Ondřej 

Cenové oznámení – stočné
Obec Ludgeřovice v souladu s ustanovením zákona č. 526/1990 Sb., o cenách, ve znění 

pozdějších předpisů a zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou 
potřebu, ve znění pozdějších předpisů oznamuje
cenu stočného s účinností od 1. 4. 2015:
28,50 Kč/m3 bez DPH
32,78 Kč/m3 vč. 15 % DPH.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice



4 / 2015 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

29

Z ludgeřovické patnáctky
Šestý ročník tohoto už tradičního veřejného běžeckého závodu se konal 14. března. Stejně 

jako v předchozích ročnících byl start i cíl závodu u hřiště TJ. Tradičně se běžely dva závody – 
3 km kondiční běh po okolí a zpět a 15 km hlavní závod (L15) směrem do Petřkovic, pak le-
sem do Šilheřovic a zpět. Bylo nepěkné počasí, zamračeno, vytrvale drobně pršelo, teplota jen 
2 až 3 °C. Oba závody odstartoval ludgeřovický občan třiaosmdesátiletý pan Alfréd Ostárek, 
který dlouhá léta závodně běhával dlouhé tratě, v zimě pak na lyžích. Kondiční běh absolvo-
valo 19 závodníků, hlavní běh pak 69 závodníků, mezi nimi i běžci z Polska a Velké Británie. 
V L15 byl nejrychleji v cíli jednatřicetiletý Aleš Miko z oddílu SSK Vítkovice, patnáctikilo-
metrovou trať absolvoval v čase 52 minuty 40 vteřin a vytvořil tím nový traťový rekord. Hlav-
ním pořadatelem závodu byl Mgr. Lubomír Bardaševský, ten také hlavní závod se startovním 
číslem 97 úspěšně absolvoval. Poháry pro vítěze zajistila Obec Ludgeřovice.

Tchurz. Ludgeřovický vzpěrač v hm. kategorii do 69 
kg odsadil 1. místo v osobních rekordech 75 kg v trhu 
a 87 kg v nadhozu, celkem 162 kg ve dvojboji.

V celkovém hodnocení kategorie žáků U-15, kde 
startovalo 27 mladých vzpěračů z Polska, Slovenska, 
Maďarska a ČR, skončil Ondřej Tchurz na třetím 
místě. V soutěži družstev skončil tým České repub-
liky na druhém místě.

Blahopřeji.
Oldřich Tchurz, trenér
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Vítěz kondičního běhu v cíli V cíli kondičního běhu i s batoletem v kočárku

Vítěz L15/2015 v cíli Druhý v cíli L15/2015

První žena v cíli 15/2015 Hlavní pořadatel Lubomír Bardaševský v cíli L15/2015

Děvčata a ženy, absolventky kondičního běhu Chlapci, absolventi kondičního běhu (jeden v kočárku)
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Vítězky L 15/2015 nad 35 let:
1. Pachtová Iva, Maraton klub Seitl Ostrava
2. Funioková Taťána, Ing. Upol. Cz/TRI
3. Jalůvková Renáta, Braka u Opavy

Vítězky L 15/2015 do 34 let:
1. Baginská Markéta, Český Těšín
2. Chmelková Kristýna, Liga 100 Olomouc 
3. Hrbáčová Anna, Hlučín

Vítězové L 15/2015 nad 60 let:
1. Smola Josef, Maraton klub Seitl Ostrava
2. Cukrowski Eugeniusz, Rybnik PL
3. Rinka Erich, Prajzský běžecký klub Kravaře

Vítězové L 15/2015 50 – 59 let:
1. Collen Malcolm, Team GB !!! GBR
2. Pivko Pavel,   Maraton klub Seitl Ostrava
3. Bardaševský Lubomír, Ludgeřovice
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Inzerce

CEníK InZERCE 
V LUDGEŘOVICKÉm ZPRAVODAJI
tisk černobílý formátu A5 – 500 Kč (+ 21 % DPH)
tisk barevný formátu A5 – 1000 Kč (+ 21 % DPH)
Po domluvě je možný i jiný rozměr,  
cena se pak odvíjí podle formátu.
Průměrný počet výtisků 630 ks.

VB.

Vítězové L 15/2015 40 – 49 let:
1. Škapa Marek, X.AIR Ostrava
2. Hartig David, SK Šafrata Bohumín
3. Gerlich Miroslaw, Forma Wodzislaw Slaski PL

Vítězové L 15/2015 do 39 let:
1. Miko Aleš, SSK Vítkovice – absolutní vítěz L 15
2. Pytlík Jiří, Maraton klub Seitl Ostrava
3. Ocásek Martin, Krnov

AV.
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarosta obce:  mistostarosta@ludgerovice.cz 731 581 030
Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: starinsky@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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